
Zapisnik 
 
sa 18. sednice Upravnog odbora VKS održane 23. decembra 2008. godine u Sali za 
sastanke Veterinarske komore Srbije, sa početkom u 11 časova. 
Prisutni:  
Radoš Railić, predsednik UO; 
Nestor Babin, potpredsednik; 
Članovi: Nenad Milojković, Saša Stokić i Grgo Tikvicki. 
Svoje odsustvo u radu sednice opravdali su Jelica Uzelac i Branka Vidić. 
Sastanku su prisustvovali predsednik Nadzornog odbora Vladimir Bogdanović, 
predsednik VKS Zoran Rašić i sekretar Komore Jadranka Tijanić. U radu Upravnog 
odbora učestvovala je na svoj zahtev i Selena Radišić,  predsednik Kolubarskog RO.  
Sednicu je otvorio predsednik Upravnog odbora Radoš Railić i predložio:  

 
DNEVNI RED  

 
1. Usvajanje zapisnika sa sednice Upravnog odbora održane 07.novembra 2008. 

godine;  
2. Izveštaj o radu između dve sednice Upravnog odbora;  
3. Razno. 
 
Nestor Babin je predložio da se dnevni red proširi posebnom tačkom „Razmatranje 

aktuelne  situacije u veterinarskim organizacijama“. Upravni odbor se složio da se ova 
tema razmatra u sklopu 2. tačke dnevnog reda. Predlog je dopunjen tačkom 3. „Odgovor 
Komore na zahtev organizacije „ORCA“ o budućoj saradnji“ čiji predlog teksta je, prema 
dogovoru sa prethodne sednice, pripremio kolega Milojković. 

Dopune predloga dnevnog reda prihvaćene su jednoglasno i sednica se odvijala 
prema dnevnom redu: 
 

1. Usvajanje zapisnika sa sednice Upravnog odbora održane 07.novembra 2008. 
godine;  

2. Izveštaj o radu između dve sednice Upravnog odbora;  
3. Odgovor Komore na zahtev organizacije „ORCA“ o budućoj saradnji;  
4. Razno. 

 
Ad. 1. Zapisnik sa sednice Upravnog odbora od 07.novembra 2008. godine prihvaćen je 
bez primedbi (5 „za“ : 0 „protiv“). 
 
Ad. 2. Izveštaj o radu u proteklom periodu podneli su predsednik UO i predsednik 
Komore.  
U skladu sa ovlašćenjima i zaključkom UO sa prethodne sednice, Predsednik Upravnog 
odbora Radoš Railić, zakazao je 21.11.08. sastanak u Generalnom inspektoratu 
Ministarstva i sa pomoćnikom direktora zaduženog za veterinu, Goranom Miloševim, 
razmatrao sva ona pitanja koja su na prethodnim sastancima UO formulisana kao gorući 
problemi struke: u prvom redu insistiranje na poštovanju zakonitosti, izmeni zastarelih 
pravilnika,  kontroli rada u apotekama, ambulantama i stanicama na osnovu najčešćih 



dosadašnjih primedbi na njihov rad. Predsednik UO izneo je svoje lično zapažanje da je 
kolega Milošev vrlo dobro upoznat sa tekućim problemima. Nakon diskusije o svim 
konkretnim slučajevima, koji su od strane Komore iznete Generalnom inspektoratu, 
Upravni odbor je zaključio da je poštovanje Zakona osnovni uslov za normalno 
funkcionisanje službe i to je jedini uslov koji će omogućiti uvođenje poslova terenske 
službe, inspekcije, prometa lekova, opreme i semena u legalne okvire. Sve drugo treba da 
bude sankcionisano kako je to Zakon o veterinarstvu propisao. Upravni odbor je 
zaključio ( 4“za“ : 1“protiv“) da se saradnja sa Generalnim inspektoratom nastavi u 
interesu struke i da Komora svaki postupak koji je prijavila isprati do kraja.  
Na osnovu dogovora sa Direktorom Uprave  na sastanku 22. septembra, Uprava je 
prihvatila da predstavnik Komore bude uključen u rad Komisije za analizu izvršenih 
poslova po Programu mera za 2008. godinu. Predsednik Komore je prema svojim 
ovlašćenjima predložio da to bude kolega Radoš Railić, koji je učestvovao u radu ove 
Komisije. Izvestio je UO da se već utvrđeni i objavljeni kriterijumi za ocenu ne mogu 
menjati, a on je prihvatio i uradio predlog pravilnika o radu ove Komisije. Obećao je da 
će se zalagati da rad Komisije bude transparentan o ćemu će UO redovno izveštavati. 
Zbog dugovanja Ministarstva u iznosu većem od 300 miliona dinara, za poslove 
obavljene do kraja oktobra, služba je dovedena u težak ekonomski položaj. Upravni 
odbor je od Ministarstva zahtevao zvanično odgovori kada će ova sredstva biti plaćena. 
Konstatovano je da do danas nismo dobili odgovor. 
 
Predsednik Komore Zoran Rašić je izvestio o aktivnostima koje je imao u proteklom 
periodu, a odnosile su se prvenstveno na zakonodavne aktivnosti vezane za predlog 
Zakona o dobrobiti životinja i Zakon o stočarstvu. Zakon o dobrobiti životinja je zbog 
niza nepreciznosti i suprotnosti pojedinih članova sa domaćim i međunarodnim 
zakonodavstvom povućen iz skupštinske procedure. Slično će se verovatno desiti i sa 
Zakonom o stočarstvu, za koji je uz pomoć veterinara, narodnih poslanika, Z.Mašića i 
M.Marinkovića imao posebne aktivnosti u Odboru za poljoprivredu i sa šefovima 
poslaničkih grupa.  
Predsednik VKS je konsultovan oko Predloga Zakona o budžeta u delu koji se odnosi na 
Upravu za veterinu koji je za oko 60% manji u odnosu na ovu godinu i za 2009. iznosi 
oko 1,3 miljarde, za razliku od 2008. godinu kada je planom bilo predviđeno 2,68, a 
rebalansom je povećan na 2,9 miljardi. Kao dokaz da su ova sredstva nedovoljna, osnovni 
argument je bio da se sa ovako malim sredstvima neće moći garantovati da se iz naše 
zemlje izvoze proizvodi i životinje bezbedne za zdravlje. Drugi vrlo ozbiljan argument je 
bio da će sa takvim budžetom 50% veterinara polovinom godine ostati bez posla. Izrazio 
je nadu da će se amandmanima popraviti ovaj deo u planu budžeta. Nažalost u nekim 
stanicama je bilo drastičnih nelegalnosti u radu, ali zbog toga ne treba kažnjavati ostale 
stanice sa tog terena. Ne izvršene obaveze države prema veterinarskoj službi će 
najverovatnije do kraja godine biti 400 miliona. Posle privatizacije koja je poput 
elementarne nepogode snašla javnu službu, posle rešenja o obustavljanju cenovnika VKS 
od strane Komisije za zaštitu konkurencije, predloga nacrta Zakona o stočarstvu, 
dešavanja sa predlogom Zakona o dobrobiti životinja, ovakvog predloga plana budžeta za 
Upravu za veterinu, ne plaćanja države za obavljene poslove, situacija u veterinarskoj 
službi je kritična i može slobodno zaključiti da služba trpi silu državne samovolje. 
Konstatovao je da možemo da se sukobljavamo sa državom, da se svađamo ili da 



pronađemo neki razuman način rešavanja ovih problema. Postoji mogućnost da 
pozovemo kolege na građansku neposlušnost, ali je mišljenja da ne treba da dozvolimo da 
se to ispolitizuje. Druga mogućnost je da otvorenim pismom prema Vladi, Ministarstvu 
poljoprivrede i finasija ukažemo u kakvoj će se situaciji naći zemlja, šta sve može da se 
desi i da kažemo da ćemo, ako do nekog određenog datuma ne budemo isplaćeni, 
obustaviti rad.   
 
Nestor Babin u svom izlaganju izneo je mišljenje da smo kao služba suviše dugo čekali 
da nam se sredstva isplate, samo konkretnom akcijom i obustavom makar nekog dela 
poslova, možemo skrenuti pažnju na svoje probleme. 
 
Saša Stokić i Nenad Milojković predložili su da se održi konferencija za medije na kojoj 
bi se izneli svi problemi i razlozi za nezadovoljstvo, a u isto vreme skrenula pažnja šta 
sve može biti posledica obustave rada. 
 
Upravni odbor je dao reč koleginici Seleni Radišić, predsednici Kolubarskog RO, koja je 
iznela mišljenje da je otvoreno pismo trebalo biti upućeno u novembru i izrazila bojazan 
da sada to više neće imati svrhe. Stanje je vanredno, 10. januara stanice neće imati para 
za porez. Najtragičnije je da će po završnom računu biti prikazan vanredni prihod na 
kojeg će se još platiti 10% poreza. 
 
Grgo Tikvicki je mišljenja da štrajk neće dati rezultate, jer para nema. Pozivati veterinare 
na neposlušnost, npr. obustavljanjem izdavanja uverenja neće se proizvesti veliki efekat 
jer je 50% prometa nelegalno. Biće kažnjeni samo oni proizvođači koji legalno rade. 
Država je dužna stanicama u poslednijh petnaest godina, samo dva puta dala je sredstva 
avansno, a dugovanja su bila i do dve i po godine. Svako ko je pokušao da prevari 
državu, diskvalifikovao je sam sebe i ne treba da bude briga Komore. On je za otvoreno 
pismo i obraćanje javnosti.  
 
Radoš Railić je predložio da sačekamo da vidimo kolika su sredstva u usvojenom 
budžetu predviđena za veterinu i kakva je njihova struktura, da utvrdimo predlog cena po 
kojima smo spremni da radimo, a nakon toga pozvati direktore veterinarskih stanica da 
vidimo šta o predlogu misle i da li su spremni da popišu ugovore sa državom. 
 
Na kraju diskusije Upravni odbor je zaključio sa 4 glasa „za“ i 1 „protiv“ da predsednik 
Komore napiše Sopštenje za javnost i da se sačeka ishod usvajanja budžeta. 
 
Ad. 3. Prema dogovoru sa prethodne sednice Upravnog odbora kolega Nenad Milojković 
pripremio je predlog odgovora Komore na zahtev organizacije „ORCA“ o budućoj 
saradnji (tekst u prilogu originala). Upravni odbor se saglasio da ovaj predlog teksta 
prihvati i kao takav uputi organizaciji „ORCA“.  
 
Ad. 4. a) Kratak izveštaj o prvom delu održanih edukacija iz ciklusa „Permanentnih 
edukacija VKS“ podneo je Radoš Railić. Održana je edukacija za 11 regionalnih odbora  
na kojima je učestvovalo od 20-80% kolega sa tih regiona. Ukupno je iz sredstava 
Komore potrošeno 488.789 dinara. 



Edukacije će se nastaviti posle 15.januara u odborima gde nisu održane, prema planu koji 
treba da napravi Stručni odbor. Regionalnim odborima treba uputiti dopis da nas, u 
koliko se nisu do sada izjasnili koje od ponuđenih tema žele da slušaju, o tome obaveste. 
Sobzirom da u Komori postoje rezervisana sredstva za ove namene postoji mogućnost da 
se na odborima gde su već održana predavanja organizuju i neka druga predavanja. RO 
treba samo da upute dopis UO da se to odobri. 
Nakon razmatranja pristiglih prijava po objavljenom Konkursu za prijavu Stručni odbor 
bi trebao da do kraja januara utvrdi predlog Liste valorizovanih skupova. 
b) Razmatrajući zahtev kolega iz Veterinarske stanice „Kraljevo“ iz Kraljeva za davanje 
mišljenja  povodom naplaćivanja obeležavanja životinja van Programa mera Upravni 
odbor je po postavljenim pitanjima zaključio  

1. U skladu sa Statutom, Veterinarska komora Srbije donosi cenovnik 
usluga koji je važeći za svaku stanicu koja ga usvoji kao svoj i na 
osnovu njega naplaćuje svoje usluge; 

2. Veterinarska stanica ne krši Zakon ako van redovnog sprovođenja 
Programa mera i na poziv vlasnika naplaćuje uvođenje ušne 
markice, troškove prevoza i ostale materijalne troškove. Ona nije 
obavezna da ove poslove obavlja na svoju štetu.; 

3. Veterinarska inspekcija nije nadležna za pitanja Cenovnika 
veterinarskih usluga i ne može odlučivati o visini nadoknade za 
pojedine usluge, već je to stvar poslovne politike svake stanice ili 
ambulante. 

c) Upravni odbor je odobrio nabavku fotokopir aparata za potrebe Veterinarske komore 
Srbije jer je postojeći u vrlo lošem stanju, a popravka bi zahtevala zamenu vitalnih delova 
koji su vrlo skupi i nema ekonomskog opravdanja da se to radi. Dobre kopije su potrebne 
zbog umnožavanja obrazaca za izvoz. Razmatrane su dve ponude: dosadašnjeg 
snabdevača i servisera „Triniton“ i firme „Biro ives servis“. Kako je ponuda firme „Biro 
ives servis“ za  oko 20.000 manja, Upravni odbor je doneo odluku da se od njih nabavi 
aparat.   
Sednica je završena u 15,10 časova. 
 
Zapisnik vodila      Zapisnik overava 
Jadranka Tijanić, dr. vet.     Radoš Railić,dr. vet. 
Sekretar VKS       Predsednik Upravnog odbora 
 
 
 


